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Projekt Chodím do práce v Pardubickém kraji, do kterého se naše škola zapojila, je realizován 
Regionální rozvojovou agenturou Pardubického kraje a je podpořen z Operačního programu 
Vzdělávání pro konkurenceschopnost. Cílem projektu je prostřednictvím odborných stáží motivovat 
žáky při volbě povolání a setrvat na území Pardubického kraje. V tomto školním roce proběhlo 12 
stáží u hostitelských subjektů na území Pardubického kraje, kterých se zúčastnilo 17 žáků osmého 
ročníku. Přinášíme poslední díl zpravodajství z absolvovaných stáží v zajímavém a podnětném 
prostředí. 
 
Jitka Poslušná navštívila jazykovou agenturu AHEAD Language Agency, s.r.o v Pardubicích. Po 
úvodním představení školy se Jitka zúčastnila ukázkové hodiny výuky předškolních dětí a výuky mírně 
pokročilých. Dozvěděla se informace týkající se mezinárodních jazykových zkoušek, analýzy učebnic, 
komparace rodilých mluvčích a českých lektorů. Také se seznámila s praktickými aktivitami 
používanými ve výuce. Jaké jsou její postřehy? „Já jsem byla v jazykové škole. Velmi se mi tam líbilo. 
Tato škola je soukromá. Paní lektorka nám ukázala, jak ona učí své klienty. Zjistila jsem, že do 
programu hodiny je dobré zařadit nějakou aktivitu. Jaký by měl být učitel? Podle paní lektorky by měl 
mít autoritu, soucit a měl by reagovat na děti.“ 

 
Lucie Drahošová a Kateřina Brunclíková uskutečnily svoji stáž ve firmě TALANDA Invest s. r. o.  
Děvčata měla možnost posoudit začátky podnikání z pohledu průvodce stáže a rozvoj jeho 
společnosti do současné doby. Také dostala odpověď na otázku: „ Co dělá realitní makléř ve 
skutečnosti?“  Cenné zkušenosti z praxe průvodce děvčata ocenila při řešení problematiky dluhů u  
nemovitostí  a dluhových pastí, do kterých se lidé dostávají svými úvěry. Velmi příjemná součást stáže 
byla ukázka vzorového domu v prodeji.  
„Ve firmě nás přivítal pan Vlastimil Talanda – majitel této realitní společnosti. Tři hodiny jsme si 
povídali, bylo to velmi zajímavé. Dozvěděly jsme se spoustu nových informací, např. co to je 
makléřská a realitní společnost, kam nejlépe investovat (nejlépe do nemovitostí), že fungují jako 
menší bankomat – půjčují peníze. Po pauze nás pan Talanda odvezl na prohlídku nových bytů 
v Doubravicích.“ 

 
 
Vítek Lustyk a Karel Herynek uvažují o učitelském povolání. Dne 15. 5. se zúčastnili stáže v ZŠ 
Pardubice, Staňkova 128. Paní učitelka - průvodkyně je seznámila s přípravou výuky, zorganizovala  



výuku v první třídě, s chlapci diskutovala o profesi a přípravách na výuku,  následovala prohlídka 
školy, jídelny, družiny. Co o stáži soudí Vítek a Karel? 
„Stáž v Pardubicích se nám velice líbila. Během této stáže jsme si vyzkoušeli mnoho věcí, jako třeba 
vyučovat v první třídě, jak učit rozdílné skupiny žáků a na co se správně zaměřit, prohlédli jsme si 
školu a dozvěděli jsme se o ní mnoho zajímavostí. Po škole nás provázela tři děvčata z 8. ročníku. 
Z prohlídky jsme měli hezký pocit a na posledních deset minut jsme se vrátili do kabinetu a dostali 
dotazník o dnešní stáži. Stáž jsme si velice užili a mnoho důležitých informací získali.“ 
Jak stáž probíhala? Zde je autentický komentář:                                                                                  
„Nejdříve jsme se seznámili s paní učitelkou matematiky, která nám řekla náš program. Poté jsme se 
rozdělili, Vítek a Lukáš šli na počítače vymýšlet program pro první třídu a Karel šel do sedmé třídy na 
výuku matematiky. Po skončení hodiny jsme se všichni sešli a domluvili jsme se na přesné výuce 
prvňáků. 
Výuka prvňáků: 
1. Po dlouhém seznamování jsme začali s výukou a učili jsme je prvouku, přesněji výuku o povolání. 
2. Na začátek výuky jsme měli připravenou krátkou hru a to, že jsme třídu rozdělili do šesti skupin a 
dali jim asi patnáct minut na to, aby si děti připravily nějakou rychlou a zábavnou scénku na poznání 
jejich povolání. 
3. Dále jsme strávili deset minut sledováním všech scének. Nějaké skupiny si to opravdu dobře 
promakaly, ale někteří se na to vybodli a celých těch patnáct minut jen dělali kraviny. 
4. Na zbytek hodiny si paní učitelka přichystala hru na slepování tří věcí k sobě: druh, popis a obrázek 
povolání.  
Po hodině jsme měli asi deset minut přestávku a poté asi dvacetiminutovou konverzaci se slovenskou 
učitelkou matematiky a chemie, od které jsme se dozvěděli mnoho zajímavých informací o životě 
učitele. Zároveň jsme si prohlédli sborovnu a paní učitelka nám vysvětlila  + a – povolání „učitel“.    
Moc děkujeme za umožnění jet na stáž jak vám, p. uč. Zvárová, tak i projektu pocházejícímu 
z Pardubic a všem, kteří se na tomto projektu podíleli.“ 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Josef Holec by v budoucnu rád pracoval s počítačem. 2. 6. pro něho a další dva žáky z jiných škol 
Pardubického kraje byla připravena stáž ve společnosti FOXCONN CZ s.r.o.  Po krátkém představení 
této společnosti se stážisti věnovali hlavně IT oddělení. Chlapci mohli posoudit organizační strukturu 
oddělení, požadavky na vzdělání pro pracovníky IT, pracovní náplň na IT, projekty. Pepa se podělil o 
své dojmy z absolvované stáže: 



 „Tato stáž byla velice zajímavá, bavila mě. Firma FOXCONN je po celém světě. Největší je v Číně – má 
330 000 zaměstnanců, v Pardubicích pracuje okolo 4000 lidí. 
 Viděl jsem část prostor firmy Foxconn, která se zabývá výrobou elektroniky, ale i barev do tiskárny. 
Zastavit provoz na 10 minut znamená ztrátu 2 miliónů. Dozvěděl jsem se něco o firmě, hlavně o 
prostorách IT oddělení. Toto oddělení je rozděleno na pět týmů.  Každý se zabývá něčím jiným, např. 
vývojem, programem  SAP (program na shromažďování informací), podporou, infrastrukturou a 
komunikací. Používají různé systémy – třeba 20 systémů. Je potřeba výborná znalost angličtiny, 
protože vše je v angličtině. Vedení firmy je skotské. Firma pořádá kurzy AJ pro zaměstnance. 
V současnosti shánějí IT konzultanty. Je to zajímavá práce, berou tam pěkné peníze .“ 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
František Štorek zakončil program stáží pro naši školu. Dne 20. 6. využil možnost návštěvy Městské 
policie Pardubice a pardubického oddělení Policie ČR. Tento den na obou místech  probíhal Den 
otevřených dveří. V rámci stáže byla představena Městská policie Pardubice, byl vysvětlen rozdíl mezi 
městskou a státní policií a představena jednotlivá oddělení. Účastníci stáže si prohlédli 
operační oddělení a absolvovali ukázku práce s městským kamerovým systémem. Zajímavá byla i 
prohlídka jednotlivých pracovišť, výstroje strážníků v pořádkové jednotce a policejní techniky. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Nezbývá než poděkovat agentuře RRAPK za perfektní organizaci stáží, bezvadný doprovod na místo 
stáže, bohatý program a rychlou komunikaci s organizátory před datem konání jednotlivých stáží. Dle 
názoru mého i našich stážistů tento projekt byl velice přínosný. Těšíme se na další případnou 
spolupráci v oblasti kariérového poradenství. 

Mgr. Alena Zvárová  


